
 
 

 

Side 1 af 3 
 
 

Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 23. august 2023 Tid: 09:00 – 13:00 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Peter Michael Jensen, Keld Skovly, Kim Aagaard, Anders Graabach 

Møllgaard, Kenn Dyrbye, Christian Staffeldt, Peter Hjortdal Andersen, Gert Skov 

Rasmussen 

Afbud Anders Schannong, Thomas Johansson 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Velkomst og præsentation af udvalget 
 
2. Godkendelse af sidste referat 
 

3. Efteruddannelse 
 
4. Fælles AUB-projekt 
 
5. AUB, ny ansøgningsrunde 
 

6. Markedsføring v. Peter Michael 

 
7. Trepartsaftalen 
- status 
- budget og regnskab 
 
8. Stenteknikkers - svendebrev 
 

9. Svendeprøve - Stenteknikker 
- reparation 2. kantskade. v. Kenn 
 
10. Ny bekendtgørelse 
 
11. Stenteknikker 

 
12. Nyt fra faget 
 

13. Nyt fra skolen 
 
14. Godkendelse af svendeprøve tegning  
 

 
Ad 1) 
Henrik Vang Olsen bød velkommen til Anders Graabach Møllgaard, som er ny uddannelsesleder hos  
Learnmark. 
Der fulgte en præsentation af Anders Graabach Møllgaard og de øvrige udvalgsmedlemmer.  
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Ad 2) 
Referat godkendt uden bemærkninger.  

 
Ad 3) 
Peter Hjortdal Andersen har lavet aftale med en underviser til restaureringskurset på tre dage. Peter  
Michael Jensen finder datoer til første kursus. 
 
I forbindelse med projektet ”Grøn oktober” afholder Learnmark i samarbejde med DI Byggeri kickoff-møde  
den 2. oktober 2023 for små- og mellemstore virksomheder, som ønsker at kickstarte den grønne  

omstilling. Efterfølgende udbydes relevante AMU-kurser indenfor grønt byggeri. 
Invitation er vedhæftet dette referat.  
 
Generelt set er aktiviteten på efteruddannelsesområdet ved Learnmark tilfredsstillende. Desværre betyder  
det også øgede materialeudgifter, hvorfor økonomien er presset trods den gode aktivitet.  
 

Thomas Johansson har ikke vendt tilbage i forhold til efteruddannelseskurser jf. seneste referat.  

Christian Staffeldt supplerede med, at kurser indenfor epoxy og ergonomi kunne være relevante.  
 
Ad 4) 
Det fælles AUB-projekt løber frem til 31. december 2023.  
Der er en ordinær elev på GF2-holdet, som kan blive relevant for projektet.  
 

Kenn Dyrbye supplerede med at der pt. er 4 nymesterlærelærlinge. Disse er dog ikke relevante for  
AUB-projektet, da de falder udenfor målgruppen.  
 
Ved det netop afsluttede grundforløb var der en grundforløbselev, som fik en underskrevet aftale via  
projektet.  
 
Ad 5) 

Der kan ikke søges nye AUB-projekter, så længe der er et igangværende AUB-projekt kørende. 
Næste ansøgningsrunde, hvor der kan søges, er 1. april 2024. 
 
Henrik Vang Olsen og de øvrige udvalgsmedlemmer opfordrer til igen at lave en fælles AUB-ansøgning på  

tværs af byggeri på Learnmark - gerne med en slutdato, som vil passe bedre i forhold til AUB- 
ansøgningsfristerne.  
  

Ad 6) 
Peter Michael Jensen orienterede om, at Stenhuggerlauget har bevilliget midler til at få fremstillet små  
videoer på de tre fagområder. Første oplæg bliver præsenteret for Stenhuggerlauget i starten af  
september. Materialet forventes at være klar i løbet af efteråret.  
Formålet med videoerne er 

• værgekampagne for nye lærlinge 

• markedsføring og synliggørelse af faget 
 
Kim Sundall Aagaard opfordrede virksomhederne til også at bruge de sociale medier.  
 
Christian Staffeldt foreslog at lærlinge kunne filme firmabesøg.  
 
Anders Graabach Møllgaard supplerede med, at GF1-eleverne forventes at vælge uddannelse slut oktober,  

så det vil være godt, hvis markedsføringsmaterialet ruller deromkring.  

 
Henrik Vang Olsen foreslog at få lavet en folder om at tage en uddannelse i Horsens.  
Anders Graabach Møllgaard følger op på dette. Der kunne eventuelt tænkes en generel folder til gavn for  
hele Learnmark.  
 
Ad 7) 

Trepartsprojektet løber frem til 31. august 2024.  
Trepartsprojektet består af to grene.  

• Støtte og økonomisk hjælp til lærlinge, hvis de flytter langt væk for en læreplads 
• Besøg på GF1 på andre erhvervsskoler 
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Kim Sundall Aagaard mener, at der er en elev, som skulle have benyttet sig af den økonomiske hjælp. 

Anders Graabach Møllgaard og Kim Sundall Aagaard følger op, da dette ikke er registreret ind i projektet 
endnu.    
Kenn Dyrbye har aftalt besøg på Sjælland - på Next og to besøg på Hillerød i de næstkommende uger. 
Peter Michael Jensen supplerede med, at der er gang i en stor restaurering på Frederiksborg Slot i Hillerød, 
som kunne være relevant for interesserede elever. Kenn Dyrbye sørger for at give kontakten videre.  
 
Ved næste møde følges der op på materialeforbruget i projektet.  

 
Ad 8) 
Henrik Vang Olsen har været i dialog med Byggeriets Uddannelser og orienteret dem om, at svendebrevet  
skal ligne stenhuggernes svendebrev. Teksten tilrettes og oversættes. Der er dog en udfordring med  
oversættelsen. Det skal undersøges, om der findes en lignende uddannelse i andre lande.   
 

Ad 9) 

Den første stenteknikerlærling bliver udlært i marts 2024. 
Der bedømmes bestået/ikke bestået.  
 
Der var diskussion i udvalget, hvorvidt der skal tilføjes et op stop til pladen til svendeprøven.  
Det blev besluttet, at pladen bibeholdes i sin nuværende form. Der evalueres på prøven efter første 
svendeprøve.  

 
Kenn Dyrbye supplerede med, at reparationen med UV-lys bliver erstattet med en kantskadereparation.  
Det skal være en sten med slebet overflade, da den vil være nemmere at reparere på end en poleret sten. 
 
Kenn Dyrbye sender ændringerne rundt til udvalget.  
 
Ad 10) 

Henrik Vang Olsen har bedt Byggeriets Uddannelser ændre i bekendtgørelsen i forhold til at stentekniker  
skal bedømmes bestået/ikke bestået.  
 
Derudover kommer der ændringer i forhold til den grønne omstilling i fællesfagene.  

 
Ad 11) 
Drøftet under de øvrige punkter.  

 
Ad 12) 
Peter Michael Jensen orienterede om, at der er travlhed i branchen. Derfor er det også glædeligt, at der er  
fire nymesterlæreaftaler i faget.  
 
Ad 13) 

Anders Graabach Møllgaard orienterede om, at der ikke er modtaget penge for skyggeelever endnu. Dette  
skyldes at finansloven blev sent vedtaget og det er stadig ukendt, hvilket beløb skolen reelt får. Der er  
budgetteret med samme beløb som sidste år.  
 
Økonomien på Learnmark er ikke den bedste grundet det generelt lave optag på GF2. Derfor bliver der  
også sparet på materialeomkostninger, hvilket stemmer i tråd med at skolen skal være mere  
bæredygtig. Kenn Dyrbye er god til at skaffe sten til undervisningen.   

 

Der er søgt fondsmidler til en ny CNC-maskine til stenteknikeruddannelsen ved Nordea fonden. Der ventes  
på svar heromkring.   
 
Kenn Dyrbye sender et opdateret planlægningsark til udvalget med overblik over antallet af grund- og  
hovedforløbselever.  
 

Ad 14) 
Drøftet uden for referat.  


